
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr LIX.2023 

LIX Sesja w dniu 27 września 2023  

Obrady rozpoczęto 27 września 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:55 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartczak 

2. Karol Bartoszek 

3. Krystyna Brągiel 

4. Magdalena Czapla 

5. Piotr Janeczko 

6. Sylwia Jurgiel 

7. Ryszard Kwieciński 

8. Małgorzata Mańka 

9. Jacek Matlak 

10. Jolanta Sikora 

11. Krzysztof Sonnenberg 

12. Piotr Strojek 

13. Joanna Suska 

14. Aldona Wachowiak-Górniak 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

LIX sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu 

Przewodniczący Pan Krzysztof Sonnenberg. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  



Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg poinformował, że porządek obrad został  radnym 

doręczony elektronicznie w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy 

oraz na tablicach ogłoszeń na terenie gminy. 

Następnie zapytał czy do porządku obrad są wnioski dotyczące  jego zmiany lub uzupełnienia? 

Do porządku obrad wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad przebiegał będzie zgodnie z planem, tj. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów LIV, LVI, LVII, LVIII  sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

9. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników. 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 16/6 położonej w Krostkowie. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy części działki gruntu 

o numerze geodezyjnym 90/1 położonej w Dębówku Nowym. 

12. Uchwała  w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Białośliwie o nr ewidencyjnym 26  położonej w obrębie Pobórka Mała 

służebnością przesyłu. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego 

w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego 3 w Białośliwiu. 



14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

16. Wolne głosy i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołów LIV, LVI, LVII, LVIII sesji. 

Przewodniczący poprosił radnego Grzegorza Bartczaka o przedstawienie wniosku w sprawie 

protokołu z LIV sesji. 

Radny z protokołem LIV sesji zapoznał się, nie wniósł uwag i poprosił o przegłosowanie bez 

odczytywania.  

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcia protokołu LIV sesji..  

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

  

Protokół z LIV sesji z dnia 29 kwietnia 2023 r. został przyjęty. 

 

Przewodniczący poprosił radną Krystynę Brągiel o przedstawienie wniosku w sprawie 

protokołu z LVI sesji. 



Radna z treścią protokołu zapoznała się. Odzwierciedla on w miarę, a nawet w niektórych 

przypadkach  g nawet bardzo dobrze przebieg sesji. Punkt 17 sesji był bardzo trudnym 

zagadnieniem, jednak inspektor poradziła sobie. Zawnioskowała o przyjęcie bez odczytywania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcia protokołu LVI sesji..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

 

Protokół LVI sesji z dnia 31 maja 2023 r. został przyjęty.  

 

Przewodniczący poprosił radną Magdalenę Czapla o przedstawienie wniosku w sprawie 

protokołu z LVII sesji. 

Radna z treścią protokołu zapoznała się, nie ma uwag i wniosła o przyjęcie bez odczytywania.  

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcia protokołu LVII sesji..  

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Protokół LVII sesji z 28 czerwca 2023 r. został przyjęty  

 

Przewodniczący poprosił radnego Piotra Janeczko o przedstawienie wniosku w sprawie 

protokołu z LVIII sesji. 

Radny z treścią protokołu zapoznał się, nie ma uwag i  wniósł o przyjęcie bez odczytywania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu LVIII sesji..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aldona Wachowiak-Górniak 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

 

Protokół LVIII sesji z 23 sierpnia 2023 r. został przyjęty  

 

 

5. Powołanie sekretarza obrad. 



 

Przewodniczący Krzysztof Sonnenberg stwierdził, że zgodnie z przyjętą zasadą dotyczącą 

powołania sekretarza obrad funkcję tą podczas dzisiejszej sesji pełni radny Ryszard Kwieciński. 

 

 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. 

Wójt Krzysztof Rutkowski zgłosił trzy autopoprawki do tego projektu. 

1) przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Białosliwie: W dz.754 – Bezpieczeństwo publiczne  

i ochrona przeciwpożarowa, rozdz.75404 – Komendy wojewódzkie Policji zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 17.000 zł na zadanie pn. „Wpłaty na Fundusz Wsparcia Policji KWP  

w Poznaniu z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego dla 

Posterunku Policji w Białośliwiu” i jednocześnie zmniejsza się plan wydatków o kwotę 17.000 

zł w dz.900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz.90095 – Pozostała 

działalność na zadanie pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynków na terenie Gminy 

Białośliwie”.   

2) przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Białośliwie: W dz.754 – Bezpieczeństwo publiczne  

i ochrona przeciwpożarowa, rozdz.75412 – Ochotnicze straże pożarne zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 15.000 zł na zadanie pn. „Zakup samochodu pożarniczego dla OSP 

Dębówko Nowe” i jednocześnie zmniejsza się plan wydatków o kwotę 15.000 zł w dz.900 – 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz.90095 – Pozostała działalność na zadanie 

pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynków na terenie Gminy Białośliwie”.   

 

3) przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Białośliwie : W dz.900 – Gospodarka komunalna  

i ochrona środowiska, rozdz.90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 3.133 zł na zadanie pn. „Rewitalizacja Parku Dworskiego Raczyńskich w Białośliwiu” 

z przeznaczeniem na wykonanie wymiany sześciu opraw oświetleniowych na istniejących 

słupach parkowych i jednocześnie zmniejsza się plan wydatków o kwotę 3.133 zł w dz.900 – 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz.90095 – Pozostała działalność na zadanie 

pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynków na terenie Gminy Białośliwie”. 

 



Przewodniczący oznajmił, że w pierwszej kolejności trzeba przegłosować zgłoszone przez 

Wójta autopoprawki. Zapytał czy ktoś z radnych chciałby zadać pytanie odnośnie 

autopoprawek.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak w gwoli zrozumienia zapytała czy ta pierwsza 

autopoprawka na kwotę 17.000 zł jest na zakup samochodu dla potrzeb Policji.  

Wójt odpowiedział, że tak. Dopowiedział, że na komisji wspólnej mówiono o uchwale 

intencyjnej. Mecenas po dokładnym sprawdzeniu stwierdziła, że tej uchwały nie trzeba 

podejmować, a jedynie zabezpieczyć środki na ten cel.  

Radna Aldona Wachowiak-Górniak zapytała o oprawy oświetleniowe w parku, bo nie 

przypomina sobie, żeby odbyła się dyskusja na komisji. 

Przewodniczący odpowiedział, że była dyskusja na komisji. Ustalono, że ma to być wniesione 

autopoprawką na sesji.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka nr 1 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Autopoprawka nr 1 została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Autopoprawka nr 2 



 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Autopoprawka nr 2 została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

Autopoprawka nr 3 

  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Autopoprawka nr 3 została przyjęta. 

 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie wypracowanych opinii: 

- Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów. Głos zabrał przewodniczący Karol Bartoszek. 

Oznajmił, że komisja w trakcie wspólnego posiedzenia komisji w dniu 25 września br. 

zapoznała się z projektami uchwał w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. i Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Białośliwie na lata 2023-2030. Komisja nie wniosła żadnych 

uwag, wypracowała opinię pozytywną.  

 



Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych. Głos zabrał wiceprzewodniczący komisji Piotr 

Janeczko. Komisja wypracowała opinię pozytywną.  

Komisja Rewizyjna. Głos zabrała przewodnicząca Jolanta Sikora. Komisja zapoznała się  

z materiałami sesyjnymi dn. 25 września br. na posiedzeniu komisji wspólnych i wyraża opinię 

pozytywną.  

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. wraz z przyjętymi  

i przegłosowanymi poprawkami..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.333.2023 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 r. wraz z przyjętymi 

poprawkami została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. 

W związku z wprowadzonymi autopoprawkami Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Białośliwie na rok 2023 dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej – w Wykazie przedsięwzięć w ramach wydatków majątkowych dokonano zmiany  



w przedsięwzięciu pn.  „Rewitalizacja Parku Dworskiego Raczyńskich w Białośliwiu” tj. 

zwiększa się łączne nakłady finansowe o kwotę 3.133 zł, które po zmianie wynoszą 435.983,97 

zł, zwiększa się limit wydatków w 2023 r. o kwotę 3.133 zł, który po zmianie wynosi 22.245,19 

zł oraz zwiększa się limit zobowiązań o kwotę 3.133 zł, który po zmianie wynosi 15.111,19 zł. 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy Białośliwie  

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Autopoprawka do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2030 została przyjęta. 

 

Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2023-2030 wraz z przyjęta i przegłosowaną poprawką. 

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 



NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.334.2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2023-2030 została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

9. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany, analizowany i pozytywnie zaopiniowany 

na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. Nie 

było chętnych do zabrania głosu, w związku z tym zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników..  

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.335.2023 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  



z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 16/6 położonej w Krostkowie. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany i analizowany  za na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. Nie było chętnych do zabrania 

głosu, w związku z tym zamknął dyskusję i zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 16/6 położonej w Krostkowie. 

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.336.2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 16/6 położonej w Krostkowie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy części działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 90/1 położonej w Dębówku Nowym. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany i analizowany  za na wspólnym posiedzeniu 



komisji w dniu 25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. Nie było chętnych do zabrania 

głosu, w związku z tym zamknął dyskusję.  

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy części działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 90/1 położonej w Dębówku Nowym. 

 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.337.2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy części działki gruntu o numerze 

geodezyjnym 90/1 położonej w Dębówku Nowym została podjęta jednogłośnie. 

 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Białośliwie o nr ewidencyjnym 26 położonej w obrębie Pobórka Mała 

służebnością przesyłu. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany i analizowany  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. Nie było chętnych do zabrania 

głosu, w związku z tym zamknął dyskusję.  



 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Białośliwie o nr ewidencyjnym 26 położonej w obrębie Pobórka Mała 

służebnością przesyłu..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

Uchwała Nr LIX.338.2023 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Białośliwie o nr ewidencyjnym 26 położonej w obrębie Pobórka 

Mała służebnością przesyłu została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego  

w budynku przy ul. Księdza Kordeckiego 3 w Białośliwiu. 

 

Przewodniczący zaznaczył, że projekt uchwały państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był omawiany i analizowany  za na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 25 września 2023 r. Po czym otworzył dyskusję. Nie było chętnych do zabrania 

głosu, w związku z tym zamknął dyskusję.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym  

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w budynku 

przy ul. Księdza Kordeckiego 3 w Białośliwiu..  

 

Wyniki głosowania 



 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Grzegorz Bartczak, Karol Bartoszek, Krystyna Brągiel, Magdalena Czapla, Piotr Janeczko, 

Ryszard Kwieciński, Małgorzata Mańka, Jacek Matlak, Jolanta Sikora, Krzysztof Sonnenberg, 

Joanna Suska, Aldona Wachowiak-Górniak, Ryszard Wolny 

 

NIEOBECNI (2) 

Sylwia Jurgiel, Piotr Strojek 

 

 

Uchwała Nr LIX.339.2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w budynku 

przy ul. Księdza Kordeckiego 3 w Białośliwiu została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Przewodniczący zaznaczył, że sprawozdanie z działalności Wójta oraz sprawozdanie  

z wykonania uchwał  sesji radni otrzymali drogą elektroniczną przed sesją.  

Następnie Przewodniczący zapytał - czy ktoś w sprawie sprawozdań Wójta pragnie zabrać głos.  

Wójt Krzysztof Rutkowski przekazał dwie informacje. Pierwsza dotyczy dwóch skarg na 

działalność Wójta w zakresie opieszałości w wydawaniu decyzji. Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze w Pile wszystkie decyzje podjęte przez Urząd Gminy Białośliwie - Wójta 

podtrzymało i stwierdziło, że są zgodne z prawem. Nie ustosunkowało się pozytywnie do 

skarżonych decyzji. Druga informacja dotyczy doniesienia do Prokuratury, o możliwości 

popełnienia przestępstwa przez Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury nadużyć w tejże 

instytucji. Wzbudziło to bardzo wiele kontrowersji, wyrządzono wiele złego i tym bardziej 

czuje się w obowiązku poinformować o tym fakcie. Po przesłuchaniu świadków jak  

i po sprawdzeniu dokumentacji przekazanej miesiąc temu, cała dokumentacja została zwrócona 

do urzędu i do domu kultury. Wójt poprosił o rozmowę z osobą prowadzącą postępowanie  



w związku z tym, że nie zostało wszczęte żadne postępowanie wyjaśniające. Chciałby 

przekazać informacje, które otrzymał. Żadne z postępowań nie zostało wszczęte. To wszystko 

co zostało wymyślone, okazało się nieprawdą.  

Przewodniczący zadał pytanie odnośnie sprawozdania dot. rozstrzygniętego postępowania  

o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę gazu ziemnego w roku 2024 i 2025. 

Poproszono o przygotowanie informacji dla radnych. Wójt powiedział, że toczą się dwa 

postępowania. Pierwsze dotyczy gazu i toczy się w grupie wągrowieckiej, a co do energii 

elektrycznej w grupie wałeckiej – zakupowej. Jak tylko będą oficjalne rozstrzygnięcia to radni 

będą poinformowani o tym fakcie.  

Przewodniczący zadał jeszcze jedno pytanie odnośnie punktu 8 część druga odnośnie 

wydanych decyzji o warunkach zabudowy zagospodarowania terenu. Dwie decyzje były 

odmowne, jak był powód tej odmowy? Jeden dotyczył budynku mieszkalnego, a drugi farmy 

fotowoltaicznej o bardzo dużej mocy 11 megawatów.  

Wójt odp., że te decyzje są naprawdę trudne, więc nie chciałby udzielać połowicznych 

informacji. Przewodniczący wystąpi o te wyjaśnienia oficjalnie w czasie swojego dyżuru.  

Radna Aldona Wachowiak – Górniak zadała pytanie do Wójta, ponieważ w sprawozdaniu brak 

informacji na ten temat. Pytanie jest związane z remontem przeciekającego dachu  

w Samorządowym przedszkolu w Białośliwiu. W spisie nie ma informacji, że zostało to 

wykonane, ale jak wiadomo zostało to zrobione. Wiadomo też, że dzisiaj podjęto decyzję, żeby 

ta inwestycja naprawy pokrycia dachowego na zabytkowym budynku na które mamy 

dofinansowanie wykonanie tego będzie przesunięte na 2024 r. Radna chce się dowiedzieć od 

Wójta co zostało w tej chwili wykonane, jeżeli chodzi o zabezpieczenie dachu w Przedszkolu, 

żeby w okresie jesienno- zimowym nie przeciekało. Będąc na objazdowej Komisji Inicjatyw 

Planowania i Finansów w sierpniu br. wszyscy członkowie  mogli zobaczyć, że rzeczywiście 

jest ten przeciek w samym przedszkolu jak i u góry mieszkania. Pytanie odnośnie zakresu prac, 

ile to kosztowało i czy rzeczywiście dach jest zabezpieczony i nie będzie przecieków.  

Wójt odp., że co do zakresu nie jest w stanie powiedzieć, bo nie wnikał w to. Budynek jest  

w zarządzie Dyrektora Przedszkola. Z informacji uzyskanych od wykonawcy, bo akurat była 

możliwość rozmowy w urzędzie, to jest na tyle dobrze zabezpieczony, że nie ma powodów do 

obaw. Dyrektor też potwierdziła ten fakt dlatego też zapadła decyzja, że w związku z tym iż 

jest problem z przebudową tego jednego z wejść do budynku nie ma aż tak pilnej potrzeby 



naprawy tego dachu. Można na spokojnie przygotować projekt, zmiany i dopiero wtedy ogłosić 

postępowanie przetargowe i wykonać tą inwestycję. Reasumując, z informacji przekazanych 

przez  wykonawcę i Dyrektora Przedszkola sposób zabezpieczenia gwarantuje, że nie będzie 

nic się działo.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. W związku z tym Przewodniczący zamknął ten 

punkt obrad.  

Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania uchwał LVII sesji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania uchwał LVIII sesji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący poinformował, że informację ze swojej działalności przekazał radnym drogą 

elektroniczną. Podziękował radnym, zostało to ujęte w sprawozdaniu. Nie tylko on chodzi na 

różnego rodzaju uroczystości, ale również radni biorą w nich udział. Podziękowania dla radnej 

Magdaleny Czapli i Joanny Suskiej za udział w inauguracji roku szkolnego 2023/2024. Jak 

również za odwiedziny dzieci w przedszkolu i złożenie upominków. Oficjalnie podziękował 

Wiceprzewodniczącemu nieobecnemu na dzisiejszej sesji , który brał udział w Dniu 

Przedszkolaka w Samorządowym Przedszkolu „Mali Odkrywcy” w Białośliwiu.  

Radna Jolanta Sikora przedstawiła w skrócie działania Komisji Rewizyjnej. Odbyły się dwa 

posiedzenia. Jedno w sierpniu i dotyczyło Covid i Gminnego Ośrodka Kultury za 2022 r. Drugie 

posiedzenie dotyczyło rozliczenia finansowego GOK-u za pierwsze półrocze br. Materiały 

zostały zamieszczone na e sesja, protokoły i załączniki również. Ponadto w okresie 

międzysesyjnym radna brała udział w wydarzeniach: dożynkach tzw. Festiwal Chleba  

i Tradycji na Krajnie, w Narodowym czytaniu nad Niemnem, w wieczorze w Stylu Krajeńskim, 

a także w wielu zebraniach wiejskich.  

Radny Ryszard Wolny złożył relacje z bieżącej działalności Lokalnej Grupy Działania. 

Poinformował o trzech informacjach. Strategia rozwoju na lata 2023-2027 pod względem 

formalnym została pozytywnie oceniona. W najbliższych tygodniach dojdzie do zatwierdzenia 

i podpisania umowy na okres 2023-2027, ale o szczegółach poinformuje po podpisaniu umowy. 



Z uwagi na to, że będą konkretne kwoty pieniędzy z przydziałem do odpowiednich zadań. 15go 

września br. odbyła się uroczystość podsumowująca działalność 15-stolecia Lokalnej Grupy 

Działania.. Zostało nadanie odznaczenie dla Lokalnej Grupy Działania Krajna nad Notecią 

odznaka honorowa za zasługi dla rozwoju woj. wlkp. Odznaczenie wręczył członek Zarządu 

pan Jacek Bogusławski. Na to spotkanie zostali zaproszeni wszyscy przedstawiciele 

poszczególnych gmin członkowskich, również Starostwa i Miasta Piły. Przewodniczący 

Krzysztof Sonnenberg uczestniczył również w tym wydarzeniu. Byli również członkowie 

stowarzyszenia, oczywiście inne stowarzyszenia jak również koło gospodyń wiejskich. Była to 

wystawa, przede wszystkim największych grantobiorców, czyli tych osób, które uczestniczyły 

w okresie tych lat a szczególnie ostatnich lat, które skorzystały  z dofinansowań z Lokalnej 

Grupy Działania. Ocena odnośnie tego spotkania należy do gości, którzy zostali zaproszeni 

min. z naszej gminy. 21go września br. odbyło się walne zgromadzenie sprawozdawczo-

wyborcze za okres minionej kadencji. Zarząd i Komisja Rewizyjna złożyły swoje 

sprawozdanie. Na wniosek Komisji Rewizyjnej ustępujący zarząd otrzymał jednogłośne 

absolutorium za miniony okres. Następnie przystąpiono do spraw wyborczych, został wybrany 

nowy prezes z uwagi na to, że pan Karol Jagodziński ojciec twórca tego stowarzyszenia od 

samego początku był, jednak ze względu na stan zdrowia złożył rezygnację z działalności.  

Z uwagi na to podjęto propozycję, uchwałę o zmianie statutu i nadania honorowego Prezesa 

Lokalnej Grupy Działania. Za zasługi i za to, że pan Karol Jagodziński był inicjatorem tego 

stowarzyszenia. Doszło również do wyborów, nowym prezesem został pan Jan Mrotek, jedyny 

kandydat. Jednogłośnie został wybrany na to stanowisko. Został wybrany również Zarząd  

z kilkoma zmianami. Zgodnie z zasadą nowego stowarzyszenia do Zarządu i do Rady do spraw 

wyboru projektów są zgłoszeni przedstawiciele po uzgodnieniu z Wójtem. Mówi o naszej 

gminie, ale również z każdym przedstawicielem stowarzyszeń, czyli Wójtów, Burmistrzów, 

Prezydenta Piły i również starosty naszego powiatu. Zmienił się wiadomo z uwagi na 

rezygnację pana Karola Jagodzińskiego. Kandydatem do Zarządu został uzgodniony pan 

Szymon Kunek, Przewodniczący Rady Miasteczka Kraj. Nastąpiły również zmiany w trzech 

gminach. Przedstawicielem Starostwa w Zarządzie został Pan Starosta Eligiusz Komarowski. 

W związku ze zmianą, poprzednio uczestniczył w Zarządzie pan Wicestarosta. Nastąpiła 

zmiana członka Zarządu w Gminie Kaczory. Została desygnowana po uzgodnieniu pani 

Kopertowicz.  

Radny przedstawił obecny skład Zarządu: 

Prezes – pan Jan Mrotek 

Wiceprezesi – pan Ryszard Wolny i pan Szymon Kunek 



Skarbnik – pani Elżbieta Kliber 

Członkami pozostałymi bez żadnej funkcji zostali: pan Stefan Rola, pan Przemysław Zdunek, 

pan Piotr Łosoś, pan  Eligiusz Komarowski, pan Ireneusz Krupka, pani Kopertowicz.  

Została również wybrana Komisja Rewizyjna, która została w tym składzie jak i dotychczas 

bez żadnych zmian.  

Przewodniczący dodał, że faktycznie w swoim sprawozdaniu zapomniał o ty, że został 

poproszony przez Wójta do uczestniczenia i reprezentowania Gminy Białośliwie ze względu 

na jego wyjazd. Potwierdził, że była to naprawdę impreza przygotowana wzorcowo pod 

każdym względem. Zgromadziła bardzo wielu uczestników, członków, ale też była możliwość 

za reprezentowania się na szerszym forum kołom gospodyń wiejskim i artystom. Wielkie słowa 

uznania za działalność Lokalnej Grupy Działania. Takie słowa padły również z ust 

przedstawicieli samorządów, posłów jak również wszystkich zaproszonych gości. Odniósł się 

jeszcze do swojego sprawozdania, podziękował za inicjatywę , która radni podjęli na LVII sesji 

dot. zwrotu kosztów  za dowóz dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych w Pile. 

Na podstawie podjętej uchwały, inicjatywie i podjętej uchwale rodzicom osób 

niepełnosprawnych wypłacone zostały dodatkowe kwoty na dowożenie dzieci do placówek 

oświatowych.  

Sprawozdanie Przewodniczącego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

16. Wolne głosy i informacje. 

Radna Aldona Wachowiak – Górniak złożyła dwa wnioski formalne: 

1.Zamontowanie wysokich siatek zabezpieczających chroniących przed piłkami na ulicy 

Ogrodowej w sąsiedztwie Szkoły Podstawowej. Jest to wniosek kierowców i  mieszkańców 

ulicy, którzy mieszkają obok szkoły. 

 

2. Awaria i zła jakość wody przy posesjach na ul. Witosa w Białośliwiu. Odcinek od cmentarza 

do posesji nr 17 i 22. Rozpatrzenie wymiany sieci wodociągowej na tym odcinku. 

 

Radny Ryszard Kwieciński powiedział, że cieszy fakt, że fundusz sołecki przeznaczony na ten 

rok sołectwa Tomaszewo został zrealizowany w całości. Powstał plac zabaw, znaczy 

urządzenia zabawowe dla dzieci. W dniu wczorajszym firma zakończyła montaż i już po 

montażu zrobiło się wielkie zainteresowanie. Babcie, mamy z dziećmi były obejrzeć. Można 



dopiero od piątku użytkować, bo musi zastygnąć cement. Cieszy to, ponieważ był to trafiony 

pomysł i fundusz sołecki został wykorzystany w całości przy dofinansowaniu z Urzędu Gminy 

przy poparciu radnych. Kosztowało to więcej jak było przeznaczone w funduszu sołeckim.  

W innych sołectwach odbyły się już zebrania w sprawie funduszu na 2024 r. Propozycja 

mieszkańców była, aby przeznaczyć 19.000 zł z tego funduszu na projekt przebudowy drogi 

gruntowej od dziesiątki koło świetlicy. Na zebraniu był również obecny Wójt, Przewodniczący 

i mieszkańcy. Są zapewnienia władz gminy, Wójta i Przewodniczącego, że będą w tym 

kierunku robione starania od nowego roku. Projekt był kilkukrotnie zgłaszany w ciągu kilku 

lat. Przesuwało się to z braku pieniędzy. Mieszkańcy trzymają Wójta za słowo, że projekt 

będzie już wdrażany w życie i sporządzona zostanie przebudowa drogi.  

Przewodniczący powiedział, że przed sesją zgłosiła się jedna z mieszkanek Białośliwia. Oddał 

jej głos. 

Pani Grażyna K. przyszła w imieniu dzieci niepełnosprawnych. Podziękowała radnym, że 

zagłosowali na uchwałę zmieniającą na rzecz dobra dzieci. Gdyby mogli prędzej podjąć tą 

uchwałę w takiej wersji od października do grudnia 2022 r. to wie, że radni też byliby  za. Nie 

byliby na pewno przeciwni. Największe podziękowania dla radnej Aldony Wachowiak – 

Górniak, bo to ona wspierała ich najbardziej, broniła dzieci lepiej niż niejedna matka swoje. 

Bardzo ją wzruszyło pierwsze wystąpienie rodziców. Przyjechała do domu, żeby poznać synka. 

O te dzieci też warto zadbać, pomóc. Ich dzieci też są kochane, chcą żyć i mieć swoje prawa. 

Nie bójcie się pomagać, gdy ktoś przychodzi prosi o pomoc. Jest to bardzo ważne dla rodziców 

dzieci niepełnosprawnych.  Zostały wręczone radnej Aldonie Wachowiak - Górniak kwiaty  

w ramach podziękowania.  

Przewodniczący podziękował za głos i za podziękowania dla radnych.  

Radna Aldona Wachowiak – Górniak jest zaskoczona tym wyrazem i kwiatami. Chyba 

pierwszy raz w historii jak tutaj jest w tej kadencji coś takiego zdarzyło się. Pięknie dziękuje  

i jest to na pewno miłe. Ze swojej strony jeszcze raz podtrzymuje swoją opinię i wyrazy uznania 

odnośnie pani wiedzy i pani koleżanki, rodziny, determinacji, zaangażowania. Przez to tylko 

udało osiągnąć się cel i rzeczywiście zostały poczynione kroki, żeby doprowadzić i rozwiązać 

problem, który zaistniał. Radna ze swojej strony ma również prośbę. Ma nadzieję, że  

w przyszłości podobne trudności nie wystąpią. Jeśli coś się zdarzy to prosi o informację.  

 



18.Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął LIX sesję Rady Gminy Białośliwie 
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                                             Rady Gminy Białośliwie 
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